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Republika e Kosovës
Republika Kosovo-Republic of Kosovo

Kuvendi - Skupština – Assembly

VI Saziv
Prolećno zasedanje

Komisija za ljudska prava, ravnopravnost polova, 
nestala lica i peticije  

P-br. 16/2018

Priština, 26. mart 2018. godine

Z A P I S N I K

Sednici su prisustvovali: Duda Balje, Lirije Kajtazi, Mirjeta Kalludra, Mexhide Mjaku-Topalli,
Luljeta Veselaj-Gutaj, Teuta Haxhiu i Albulena Balaj Halimaj.

Odsutni: Miljana Nikolić, Frashër Krasniqi i Saranda Bogujevci.

Osoblje za podršku Komisiji: Selman Ymeri, koordinator i  Sulltane Gashi, službenica oblasti. 

Ostali učesnici: Teuta Prekazi-UNHR, Nebih Maxhuni-RTK, Mehmet Krasniqi-Ekonomia
Online, Maja Markovic-U.S.Embassy, Adem Gashi-USEP, Sanije Berisha-OEBS, Qendresa
Mustafa-Birn, Visar Bovolaku-EVO/EUSR i Behxhet Shala.

Sednicom je predsedavala Duda Balje, predsednica Komisije

Članovi Komisije nisu imali primedbe ni ostale predloge na dnevni red predložen od strane
predsednice Komisije, stoga Komisija je odvila radove sledećim:

Dnevnim redom:

1.  Usvajanje zapisnika sa prethodne sednice,

2.  Razmatranje Nacrta zakona o izmenama i dopunama  Zakona br. 02/L- 031 

     o verskim slobodama na Kosovu
3.  Razno.
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1. Usvajanje zapisnika sa prethodne sednice

Predsednica je konstatovala da je zapisnik sa sednice održane 09. marta 2018. godine, usvojen
bez primedbi.

2.  Razmatranje  Nacrta zakona o izmenama i dopunama  Zakona br. 02/L- 031 o
verskim slobodama na Kosovu

Predsednica je rekla da je za razmatranje ovog nacrta zakona formirana radna grupa koja je
podnela predložene amandmane Komisiji, koje ćemo razmotriti na ovom sednici, istakla je da
joj je žao što je na ovoj sednici  odsutna poslanica iz Srpske liste, jer je ovaj subjekat predložio 
14 amandmana i većinu od njih smo prihvatili ili inkorporisali u preformulacije koje su
izvršene tokom razmatranja nacrta zakona.
Dok, što se tiče amandmana na član 11B, da se doda novi stav br. 6 u sledećem sadržaju: 6.
"Zamenik direktora Kancelarije biće predstavnik Srpske zajednice na Kosovu", radna grupa je
zaključila da ovaj amandman ne može biti prihvaćen, jer zakonodavstvo Kosova ne priznaje
takav položaj i u suprotnosti  je sa Zakonom o civilnoj službi Kosova, ali svaki član bilo koje
etničke pripadnosti ima mogućnost konkurisanja i za položaj direktora, mogućnosti su jednake
za sve.
Takođe, Srpska lista je predložila da se članu 11A doda stav 4 sa sledećim sadržajem:
4. "Najmanje 2 člana Komisije za registraciju novih verskih zajednica biće predstavnici Srpske
zajednice na Kosovu, dok će 1 član biti predstavnik drugih ne-većinskih zajednica." Takođe i
za ovaj amandman radna grupa je konstatovala da je diskriminirajući i radna grupa je
predložila sledeći amandman: "1 član Komisije za registraciju novih verskih zajednica biće iz
Srpske zajednice na Kosovu, dok će 1 član biti iz drugih manjinskih zajednica na Kosovu".
Takođe je rekla da imamo amandman poslanika Nait Hasani koji glasi: "Da se ravnopravno
registruje i  tretira u Nacrtu zakona o verskim slobodama i Albanska pravoslavna crkva na
Kosovu", i za ovaj amandman kao radna grupa bili smo protiv, jer nemamo  dovoljno
argumenata, ali ako se ispune kriterijumi propisani zakonom, postoji mogućnost da se verska
zajednica registruje redovnom procedurom i nakon stupanja na snagu ovog zakona.

Zatim, predsednica je istakla da imamo 4 predloga amandmana od poslanika Ismajl Kurteshi –
iz PG-Vetëvendosje, koji su više dati na deklarativan način i nisu precizirani ni u sadržaju ni u
vezi članova Nacrta zakona na koje se odnose.
Kao Radna grupa razmotrili smo iste, ali smo konstatovali da neki gore navedeni predlozi su
regulisani drugim zakonima i inkorporisani u različitim članovima Nacrta zakona i ovi predlozi
su podneti Komisiji bez podrške radne grupe.

U nastavku, ona je razjasnila i dva predloga od strane Vlade, jedan je bio da se u članu 7B,
briše stav 2.2, koji glasi - Prilikom osnivanja Verska zajednica da ima najmanje pedeset (50)
članova, punoletnih državljana Republike Kosova;
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Mi, kao radna grupa, nismo podržali ovaj amandman i predložili smo da se poveća broj
članova na 100  i odlučićemo  ovde  u Komisiji koji će predlog ostati.

Teuta Haxhiu je rekla da smo predloge svake grupe ili poslanika razmotrili uz posebnu
pažnju. Predlozi Srpske liste, od kojih smo 12 prihvatili ili obuhvatili u naše predloge kao
radna grupa, ali postoje dve amandmana, jedan od njih se odnosi na položaj zamenika direktora
kancelarije, gde su bili prisutni i predstavnici Vlade na sastancima i razjašnjeno je da ovaj
položaj ne priznaje Zakon o civilnoj službi, stoga mi ne možemo uvrstiti nešto nezakonito u
ovom  nacrtu zakona.
Dok  drugi amandman Srpske liste kojim se zahteva dva srpska člana u Ad hoc komisiji, koja
se sastoji od 7 članova, ovaj predlog se čini nepravednim i pošto je ovo Ad hoc komisija sa
javne rasprave zaključeno je:
U zavisnosti od zahteva verskih zajednica, bira se i izabrani predstavnik koji će biti iz verske
zajednice, koja je podnela zahtev. " Znači ako je podnela zahtev Srpska zajednica i poslanik je
iz te zajednice, u stavu 3 smo dobili garanciju da će se to regulisati podzakonskim aktima, ali ja
predlažem da se u koordinaciji sa stavom 2.3 reguliše  i stav 2.1.
Dok, što se tiče predloga poslanika Ismajla Kurteshi iz Pokreta Vetevendosje, nisu bili
precizirani, bili su uopšteni, bilo bi dobro da su prisutni predstavnici VV na ovoj sednici, ali
nisu.

Luljeta Veselaj-Gutaj navela je da su zabrinutosti u radnoj grupi bile iste ove koje su naglasili
prethodni govornici. Istakla je da amandmane koje su podneli predlagači, nisu predstavili
prave argumente.
Što se tiče predloga g. Kurteshi, istakla je da su predstavnici ove parlamentarne grupe dali
svoje mišljenje o nacrtu zakona, ali nije bilo specifikovano šta konkretno i koji članovi treba da
se izmene.
Zatim je govorila o amandmanima Srpske liste, rekavši da smo pružili mnoga objašnjenja, i
radna grupa i predstavnici Vlade su dali detaljna objašnjenja, za položaj zamenika direktora
nemamo pravo da stvaramo radna mesta koja nisu predviđena, dok predlog da u Komisiji budu
dva predstavnika iz Srpske zajednice, mislim da je diskriminirajući, jer imamo druge
manjinske zajednice, kao što su Bošnjačka, Romska, Aškalijska itd. i ukoliko se u komisiji od
7 članova, fokusiramo da dva budu srpske nacionalnosti, kako će onda biti zastupljene druge
zajednice?
Osim toga, mislim da u Ad-hoc komisiji ima prostora da s vremena na vreme, od tri poslanika
koje bira predsednik Skupštine Kosova, jedan od poslanika bude iz Srpske zajednice. 

Mexhide Mjaku-Topalli je istakla da je na sastanku radne grupe predložila i kao Komisija
trebamo podržati da se u članu 4A, stav 4.5, u trećem redu briše rečenica nakon "zareza".

Predsednica je rekla da smo kao radna grupa odlučili da se prihvati i Bektašijska zajednica
Kosova, gde je radna grupa izradila amandman na ovo pitanje.

Lirije Kajtazi je navela da je predlog Srpske liste za članove Ad-hoc komisije neprihvatljiv,
jer oduzima pravo drugima, dok što se tiče položaja zamenika direktora, predstavnici Vlade
dali su svoja objašnjenja u vezi ovog pitanja.

Predsednica je iznela na glasanje amandman Srpske liste, da za položaj  zamenika direktora
Kancelarije bude  iz srpske zajednice i zaključila da ovaj amandman nije usvojen.
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Predsednica je takođe iznela na glasanje amandman Srpske liste "Najmanje 2 člana Komisije
za registraciju novih verskih zajednica biće predstavnici Srpske zajednice na Kosovu, dok će 1
član biti predstavnik drugih ne-većinskih zajednica.", predsednica je konstatovala da nije
usvojen amandman Srpske liste, dok se usvaja amandman radne grupe i poslanice Teuta, ali
treba da se reguliše.

Ona je takođe navela da za član 7 B, imamo dva predloga, predlog Vlade da se briše stav 2.2.
Prilikom osnivanja da imaju najmanje pedeset 50 (pedeset) članova, punoletnih državljana
Republike Kosova i mi kao rada grupa nismo podržali ovaj amandman i predložili smo da se
poveća broj članova na  100.
Ona je iznela na glasanje gore navedena dva amandmana.
Predsednica je konstatovala da se usvaja predlog radne grupe, sa svim glasovima –Za i jednim
uzdržanim glasom, dok Komisija nije podržala amandman Vlade.

Što se tiče amandmana poslanika, Nait Hasani, nakon što je iznesen na glasanje, predsednica je
konstatovala da su 4 glasa Za i dva uzdržana.

Nakon toga, predsednica je iznela na glasanje amandmane poslanika Ismajl Kurteshi iz Pokreta
V e t e v e n d o s j e .
Predsednica je konstatovala da Funkcionalna komisija nije podržala amandmane poslanika
Ismajl Kurteshi i ti amandmani biće navedeni bez podrške Funkcionalne komisije.

Teuta Haxhiu istakla je da se podzakonski akti brišu u određenim članovima i ostaju samo u
članu 13B Nacrta zakona, ali se treba preformulisati član i da se obuhvate svi akti koji se
trebaju doneti i koji su predviđeni zakonom.

Predsednica je istakla da smo se o tome dogovorili i u radnoj grupi i da će se ovo pitanje
regulisati sa administracijom Komisije.

Zatim predsednica je iznela na glasanje Nacrt zakona o izmenama i dopunama Zakona o
verskim slobodama na Kosovu zajedno sa usvojenim amandmanima
Rezultat glasanja je bio sledeći: 7 glasova za, 0  protiv i 0 uzdržani.

Predsednica je konstatovala da je Komisija usvojila Nacrt zakona sa usvojenim amandmanima
i procesiraće se stalnim komisijama Skupštine.

3. Razno
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Lirije Kajtazi je navela da Zakon o rodnoj ravnopravnosti predviđa afirmativne mere za
unapređenje rodnih pitanja i bio je na snazi vodič za registraciju imovine u ime oba supružnika
i da ovome vodiču ističe rok u aprilu. Bilo bi dobro da se predloži Vlada da se produži rok
ovog vodiča za još godinu dana, jer je bilo rezultata u tom pogledu.

Predsednica istakla je da se slažemo sa ovim predlogom potpredsednice, Lirije Kajtazi.

Zatim, predsednica je predložila da se 27. marta 2018. godine, u 09:00 časova, poseti AHV, u
vezi sa nedavnim događajima sa uvozom mesa na Kosovu.

Mexhide Mjaku-Topalli je navela da je predložila da se u Komisiji pozove ARP, predstavnik
MRSS i Nacionalni koordinator za zaštitu od nasilja u porodici, u vezi sa implementacijom
Nacionalne strategije 2016-2020. i Planom delovanja, kao i da se realizuju predviđene posete
jedinicama za ljudska prava i centrima za besplatnu pravnu pomoć u opštinama i da se započne
monitorisanje zakona, kao što su formirane  radne grupe.

Sednica je završena u 11:40 časova.   

Pripremilo:
Osoblje za podršku Komisiji

                                                                                                                  Predsednica Komisije,
                                                                                                                      _______________
                                                                                                                            Duda Balje


